
Aan:
de leden van de Statencommissie
Milieu, Water en Groen

(i.a.a. de overige statenleden)

Assen, 24 september 2001
Ons kenmerk 38/6.15/2001008519
Behandeld door de heer W. Huizing (0592) 365807
Onderwerp: Project Duurzaam bedrijventerrein Bargermeer-Emmen

Geachte commissieleden,

In mei 2000 is het rapport Kansen voor duurzame ontwikkeling (ook wel Duurzaamheidsscan
bedrijventerreinen genoemd) door de provincie gepresenteerd. Daarin werden de mogelijkheden
voor duurzame ontwikkeling opgesomd op een
8-tal bestaande Drentse bedrijventerreinen. Vervolgens zijn op een aantal van deze terreinen
vervolgonderzoeken gestart, bedoeld om concrete duurzaamheidsprojecten te kunnen realis e-
ren.

Eén daarvan betrof het industrieterrein Bargermeer in Emmen, met een omvang van 650 ha en
ca. 350 bedrijven. Het project is gestart op initiatief van het bedrijfsleven en de provincie. De
financiering kwam onder meer vanuit het programma Duurzaam Drenthe, het bedrijfsleven, de
nutsbedrijven en de Rabobank. Syntens-Meppel verzorgde het projectmanagement. Het eind-
rapport (Samenwerking bedrijven-fase 3) is op 5 juli 2001 officieel gepresenteerd.

Bedoeld rapport is voor u op de gebruikelijke wijze ter inzage gelegd. Het rapport doet verslag
van een onderzoek naar concrete mogelijkheden voor verduurzaming in en tussen individuele
bedrijven, door middel van samenwerking en aanpassing van bedrijfsprocessen. Dit is geschied
in nauw overleg met individuele bedrijven en nutsorganisaties. De aangedragen mogelijkheden
voor verduurzaming betreffen projecten in de clusters Water, Utilities en facilities, Energie en
Procesinnovatie. Enkele projecten zijn inmiddels gerealiseerd.

Het industrieterrein Bargermeer is met dit onderzoek koploper in onze provincie op het gebied
van verduurzaming van bestaande bedrijventerreinen. De inbreng vanuit Duurzaam Drenthe op
dit terrein is daarmee afgerond. Een punt van zorg is overigens dat, ondanks een zeer actieve
benadering vanuit de projectorganisatie,  uiteindelijk slechts een gering aantal bedrijven daad-
werkelijk in het project heeft geparticipeerd (in de laatste fase 18 industriële bedrijven en 5 mid-
den- en kleinbedrijven).

Inmiddels is het project verbreed tot het project BAHCO (Bargermeer Herstructureren Collectief
Ondernemen) dat alle duurzame aspecten van het bedrijventerrein omvat, dus inclusief aspec-
ten als ruimtelijke inrichting en infrastructuur. De gemeente is nu de aanjager van het project en
heeft derhalve ook het projectmanagement opgepakt. De uitkomsten van het rapport dat nu aan
de orde is, worden daarin geïntegreerd.

Gezien het geringe aantal deelnemende bedrijven in het nu afgeronde project, ligt de hoogste
prioriteit voor het vervolg bij het opzetten van een ondernemersvereniging. Deze vereniging kan
als basis worden gebruikt voor een te formeren parkmanagementorganisatie, die gemeen-
schappelijke initiatieven kan coördineren, uitvoeren en onderhouden. Een parkmanagementor-
ganisatie zien wij als de aanjager en spil voor een duurzaam vervolg. Naar verwachting zal
hierdoor ook de participatiegraad van de individuele bedrijven groter worden. Tevens kan een

I-stuk
(ingekomen stuk)



2

dergelijke vereniging c.q. parkmanagementorganisatie worden gebruikt als (overleg-) partner
namens het bedrijfsleven.

Voorzover co-financiering van (deel)projecten gewenst is, wordt onder meer gekeken naar de
mogelijkheden van Kompas voor het Noorden (waaronder het Tender Investeringsprogramma
Provincies (TIPP)) en het fonds inzake het Nationaal
Milieubeleidsplan.

Hoogachtend,

gedeputeerde staten van Drenthe,

J.Th. Imholz, wnd. griffier S.B. Swierstra, wnd. voorzitter

Bijlage(n):
gb.coll.


